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Írásbeli választ i2énvl ő kérdés

dr. Kövér László ,
az Országgyű lés elnöke részére

HELYBEN

Tisztelt Elnök Úr!

A Házszabály 91 . §. alapján bejelentem, hogy írásbeli választ igénylő kérdést kívánok
benyújtani Dr. Réthelyi Miklós az ifjúságpolitikáért felelős Nemzeti Erőforrás Miniszter
Úrhoz :

„Miért nincs a kormánynak ifjúságpolitikája? ”
címmel,

amelyre a választ írásban kérem.

Tisztelt Miniszter Úr !

Az MSZP Országgyűlési képviselőcsoportja 2011 . november 30-án részországgy űlést tartott
Szabolcs-Szatmár-Bereg megyében . A részországgyűlés keretében Vaján járva több kérdés
fogalmazódott meg ifjúságpolitikával kapcsolatban.

Az Európai Unióban az ifjúságpolitika alapvet ően tagállami hatáskörbe tartozik .
Magyarország állampolgárainak közös felel őssége, hogy minden gyermek, serdül ő és fiatal
aktív alakítója lehessen hazánk, Európa és a világ társadalmi és gazdasági haladását szolgál ó
folyamatoknak, illetve egyenlő eséllyel részesűlhessen azok eredményeib ő l .

Amikor felvetjük azt a kérdést, hogy mi jellemzi a magyar fiatalok helyzetét, illetve az ebb ől
a helyzetbő l fakadó feladatokkal szembesül ő magyar társadalmat, akkor alapvetően azt a
problémát feszegetjük, hogy a mai társadalmi rendszer milyen körülményeket teremt, é s
milyen feltételeket biztosít a fiatalok számára . Milyen esélyeket nyújt, és milyen korlátokat
állít a felnövekvő generáció elé a társadalmi felkészülés, az önállóvá válás a társadalmi
beleszólás és cselekvés, a pályakezdés és a karrierlehet őségek területén. Egy kormány
viszonya megítéléséhez nagyban hozzájárul, hogy mit nyújt és mit képes megteremteni a jövő
generációja számára.

ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ



Sajnálatos tény, hogy az elmúlt másfél év nem volt elengedő a kormánynak, hogy ebbél i
szándékát kifejezhesse. Mondhatjuk joggal azt is, hogy a kormány nem tett az ifjúsá g
érdekében semmit . Az 1998-2002-es ciklusban örömmel fogadtuk, amikor az érintett
területnek Onök egy egész minisztériumot állítottak fel . Viszont szomorúan vettük tudomásul ,
hogy az akkoriban beharangozott ifjúsági törvény a mai napig nem született meg . A 2009-ben
elfogadott Nemzeti Ifjúsági Stratégiából kővetkező cselekvési programot sem kerül t
kidolgozásra. Az elmúlt időszakban zárult le az Új Nemzedék Jöv őjéért Program társadalmi
vitája, de előrelépésekrő l a mai napig nincs tudomásunk . Október végére ígérték a részleteket ,
de október már régen eltelt és vele együtt az intézkedések is köddé váltak. A jövő évi
költségvetés szerint a fiatalokat leginkább érintő ifjúságpolitika, oktatás és sport területér e
ismét komoly elvonások várnak .

Kérdezem Tisztelt Miniszter Urat!

• Miért nincs a kormánynak ifjúságpolitikája?
• Mikor ismerhetjük meg az ifjúságpolitikáj ának részleteit ?
• Mikorra dolgozzák ki a Nemzeti Ifjúsági Stratégiából következő cselekvési

programot?

Az egyes miniszterek, valamint a Miniszterelnökséget vezető államtitkár feladat- és
hatásköréről szóló 212/2010. (VII. 1.) Korm. rendelet 41 . § f) pontja alapján Ön felel a z
ifjúságpolitikáért, ezért kérdésem megválaszolása az Ön feladatkörébe tartozik .

Budapest, 2011 . december 15 .

Simon
országgyűlési képviselő

( MSZP)
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